
Aan de leden van de gemeenteraad van de gemeente Vught 

 

Vught, 31 januari 2020 

 

Geachte leden van de Raad, 

 

Vorige week heeft u een Raadinformatiebrief gekregen. Voor uw Raad aanleiding om een 
interpellatie aan te vragen. Voor ons aanleiding u, middels deze brief, op de hoogte te stellen 
van onze gedachten en activiteiten tot nu toe. 

In de afgelopen jaren is De Speeldoos vaak onderwerp van gesprek geweest in de 
gemeenteraad. De relatie tussen de gemeente en de Speeldoos heeft zelfs geleid tot volledig 
aftreden van het bestuur eind 2018. Daarna is er een interim bestuur aangezocht door de 
gemeente. Dit bestuur heeft in een korte tijd hard gewerkt en een aantal voorstellen gedaan, 
waar uw Raad de keuze gemaakt heeft voor subsidiëring van een sociaal cultureel centrum. 
Daarbij is de subsidie fors verlaagd van  € 358.910,- naar € 204.000,- per jaar. Waarbij voor 
2019 een renteloze lening is verschaft ter overbrugging. De raad heeft besloten dat per 01 
januari 2021 zal worden beoordeeld of deze wordt omgezet in een bedrag om niet of dat 
aflossing moet plaatsvinden. Men dacht, uitgaande van aangeboden “perspectief” begroting, dat 
de geboden activiteiten nu wel goedkoper konden worden geleverd. Echter leert de huidige 
praktijk dat deze case erg optimistisch was en betreffende activiteiten niet binnen dit budget 
kunnen worden gefaciliteerd. Tegelijkertijd wordt ons gevraagd de grote zaal om niet ter 
beschikking te stellen voor goede activiteiten van bijvoorbeeld scholen of de Molukse 
gemeenschap. Gezien onze financiële positie is dat zeer moeilijk, hoezeer wij de activiteit voor 
Vughtse goede doelen ook toejuichen. Het verdriet ons in de toekomst nee te moeten zeggen. 
Zonder terug te grijpen op het verleden moet het ons ook van het hart dat veel subsidiegeld naar 
StarsOnStage is gegaan en vooral niet alleen naar professionele kunst. 
 
Het Raadsbesluit van 18 april 2019 zegt tevens dat er geen subsidiegeld naar professionele 
kunst mag gaan. Dat besluit respecteren wij. Professionele voorstellingen mogen wel 
plaatsvinden (zie beschikking), alleen mag er geen subsidie direct of indirect worden gebruikt 
voor het mogelijk maken van professionele podiumkunst. Wel kan de Speeldoos zalen verhuren 
aan een derde tegen integrale kostprijs die professionele podiumkunsten neerzet. Wij willen 
deze optie in de toekomst zeker vaker gaan gebruiken.  

In dit verband willen wij dan ook graag, voor het eerst gedurende seizoen ‘20/’21, domicilie 
bieden aan het Theater aan de Parade dat elders een theaterzaal wil huren voor haar 
theaterprogramma wegens nieuwbouw. De gemeente is van deze mogelijkheid vanaf het begin 
op de hoogte gesteld. Het faciliteren van amateurgezelschappen, sociaal culturele organisaties 
en buitenschoolse cultuureducatie heeft eerste prioriteit. E.a. kan hiermee, evenals de andere 
commerciële activiteiten die een positieve bijdrage leveren aan de begroting, onderdeel zijn van 
businesscase “A”. Met mogelijke verhuur aan het Theater aan de Parade wordt een deel van het 
begrotingstekort gedekt.  

 
Er zijn in het afgelopen jaar nieuwe bestuursleden aangezocht, deze zijn aangetreden op 4 
november 2019. Tegelijk was er die dag een eerste bestuurlijk overleg met de gemeente. De 
weerslag van die vergadering is u meegestuurd met de opgevraagde stukken.    



 
Het voltallig nieuwe bestuur had zich bij aantreden vergewist van het doel van de stichting bij 
ontstaan. Immers De Speeldoos is ontstaan door particulier initiatief met grotendeels particulier 
geld. Er staat een gebouw met veel ruimtes en een zeer fraaie theaterzaal met uitstekende 
akoestiek en fraai zicht van alle kanten in die zaal. Een gebouw van en voor de Vughtse 
bevolking die daar trots op mag zijn. 
De noodzaak voor de snelheid waarmee het gemeentebestuur wilde overgaan tot verwerving 
van het gebouw zagen wij niet en het geboden bedrag van 1 euro, samen met de op tafel 
liggende nog onvolledige voorwaarden (zie onze reactie op de brief van het college d.d. 2 juli 
2019), heeft ons doen besluiten op deze voorwaarden niet tot overdracht over te gaan. Daarmee 
zouden wij als bestuur ook niet handelen in overeenstemming met de doelstelling van de 
stichting. Op geen enkele wijze was namelijk al duidelijk hoe de amateurverenigingen, sociaal 
culturele organisaties en buitenschoolse cultuureducatie naar de toekomst toe een goede 
accommodatie zouden hebben. Er zijn wel wat ideeën, maar dat is iets anders dan een 
doorwrocht plan, gestoeld op een duidelijk analyse van de accommodatie behoefte voor  
Vughtse Culturele activiteiten.  
 
Er is tijd nodig voor een goede afweging van plannen en daarbij behorende liquiditeitsbehoefte.  
Dat hoeft, wat ons betreft, helemaal niet alleen van de gemeente te komen, net als 45 jaar 
geleden is een bijdrage uit particuliere fondsenwerving denkbaar. 
De bodem van onze schatkist is in zicht, niettemin vinden wij dat alle maatregelen om onze 
voorziening veilig te kunnen gebruiken genomen moeten zijn. Onze verantwoordelijkheid is 
groot. Het gemeentebestuur heeft gisteren nog een update gekregen van de getroffen 
maatregelen. Veiligheid mag nooit een issue zijn, wie het gebouw ook bezit. 
 
Van meet af aan zijn wij met een open mind de situatie tegemoet getreden. Immers de stichting 
heeft als accommodatie eigenaar een grote verantwoordelijkheid, naar gebruikers, bevolking en 
ook gebouw. Wij willen graag met u bezien wat de mogelijkheden zijn. Hierbij is transparantie 
van het gemeentebestuur als van het bestuur van De Speeldoos een vereiste. En niet te 
vergeten vertrouwen. Dat hebben wij vanaf november wel gemist.  
Wij zien nog steeds kansen voor particulier initiatief met steun van een overheid die het de  
moeite waard vindt Vught, straks met Helvoirt een goede woon-, werk-, en recreatiegemeente te 
laten zijn. 
Een aantrekkelijke gemeente heeft een aantrekkelijk cultureel hart. Wij kunnen ons voorstellen 
dat wij, gemeente en bestuur daar samen voor staan en er samen plannen voor maken. 
 
In de door u opgevraagde stukken vindt u alle brieven die gewisseld zijn. Uiteraard zijn wij 
bereid u nader te informeren dan wel op uw vragen in te gaan. Voor nu meenden wij onze 
beweegredenen op deze wijze aan u duidelijk gemaakt te hebben. 
 
Hoogachtend, 
 
 
M.G.S. Voets 
Voorzitter bestuur De Speeldoos 
 


